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Referat 3/E23 fra 
Studienævnsmøde KunST 

Onsdag den 11.10.2023 
Kl. 09.00–12:00 
RDB14 5.237 

  
Medlemmer:  Init.: Til stede: Afbud: 
VIP:    
Anders Bonde (M) (Studienævnsforperson) AB x  
Mads Walther-Hansen (M) MWH x  
Stine Lindahl Jacobsen (MT) SLJ x  
Jens Anderson-Ingstrup (MT) JAI x  
Line Marie Bruun Jespersen (KT) LMBJ x  
Markus Löchtefeld (KT) ML x  
Studerende:    
Martin Toft Steen (M) MTS  x 
Emilie Holmboe Christensen (MT) EHC  x 
Tobias Lindhardt Togeby (MT) (næstforperson) TLT  x 
VIP-suppleanter:    
Bolette Daniels Beck (MT) BDB x  
Observatører:    
Elsebeth Bækgaard (KT) (referent) EB x  
Kirsten Christensen (MT) KC x  
Connie Rørbæk Christophersen (M) CRC x  
Laura Kristine Krogh (elev) LKK x  
Tom Nyvang (Inst.) TN x  
Winnie Ritterbusch (Inst.) WR x  
Lotte Brunø (Inst.) LB  x 
Rasmus Grøn (KT) RG x  
Noora Sommer (KT) NS  x 
Thomas Hartmann Bigum (M) THB  x 
Mie Buhl (NOVA) MB  x 
Bjarke Madsbøll (NOVA) BM  x 
Studenterstudievejledere:    
Karoline Amaryllis Forshei Nielsen (MT) KAFN  x 
Freya Guillero Houtved Hansen (M) FGHH  x 
Noora Sommer (KT) NS  x 
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 Varighed 

 
1. Godkendelse af dagsorden   5 min. 
 
2. Nyt fra studienævnsforperson: 30 min. 

 
a. Data for udmeldelsesbegrundelser (bilag 2a) 
b. Kandidat- og Alumnedage på de tre uddannelser 
c. Studierådsmøde 19/9-23 (bilag 2c) 
d. Forsinkede studerende E23 
e. AAU-valg 2023 (bilag 2e) 

 
Pause 10 min. 
 
3. Nyt fra Instituttet, fagudvalg* og studiesekretariaterne (bilag 3: Referater fra FU-møder) 35 min. 
 
  Den økonomiske situation – potentielle besparelser i F24 
  Dele-STÅ aftaler på KunST  
 
4. Nyt fra studenterrepræsentanter og studenterstudievejledere 15 min. 

 
5. Evaluering F23: Semester-/Studiemiljøevaluering – Evaluering af uddannelsesforløb 35 min. 
 

a. Musik (bilag 5a) 
b. Musikterapi (bilag 5b) 
c. MPS (bilag 5c) 
d. Kunst og Teknologi (bilag 5d) 
e. MAC (bilag 5e) 

 
Pause 10 min. 
 
6. Studieordningsændringer 35 min. 
 

a. Musik (bilag 6a) 
b. Musikterapi (bilag 6b) 
c. Kunst og Teknologi (bilag 6c) 

 
7. Eventuelt   5 min. 

 
           

 
Ad 1 Godkendelse af dagsorden  
 
Der ønskes en diskussion af AI under eventuelt. Dagsordenen blev godkendt. 
   
Ad 2 Nyt fra studienævnsforperson: 

 
a. Data for udmeldelsesbegrundelser (bilag 2a) 

 
Der er flere besvarelser med begrundelsen ”uddannelsens indhold svarede ikke til mine forventninger” på 
Musik og KT. Der er dog tale om uddannelser med få studerende og derfor er tallene ikke alarmerende. I 
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tallene ses også Coronas påvirkning i 2021. Vi er opmærksomme på begrundelserne, men der er ikke pt. 
noget der giver anledning til iværksættelse af særlige tiltag fra studienævnets side. 

 
b. Kandidat- og Alumnedage på de tre uddannelser 

 

Der har været afholdt kandidatdag på Musik og MT. Første del af dagen var separat, men om eftermiddagen 
var der et fælles arrangement med musisk indslag. Nyudklækkede kandidater fremlagde deres speciale. Det 
var en god dag med rimeligt fremmøde, som vi håber kan øges næste år.   

På KT har der været afholdt Alumnedag. Der var et fint fremmøde og stor interesse og spørgelyst fra de 
studerende. I november afholdes Kandidatdag, hvor udvalgte KA-uddannelser præsenteres. 

 
c. Studierådsmøde 19/9-23 (bilag 2c) 

 
Det store tema på studierådsmødet var KA-reformen. Uddannelserne er blevet bedt om at komme med et 
bud på om/hvordan KA-uddannelserne evt. kan forkortes. Fagkoordinatorerne fra MT og Musik har i 
fællesskab fundet argumenter for/imod. MTs dimittender kommer ud med behandleransvar, hvilket er 
uforeneligt med en forkortelse af uddannelsen. På Musik kræver 2-fags uddannelsen en gentænkning af 
systemet, hvis der skal ske en forkortelse.  

 
d. Forsinkede studerende E23 

 
Processen med vejledning af forsinkede studerende, jf. kvalitetssystemet, er netop blevet kørt. Der har ikke 
været behov for at indkalde studerende fra MT og Musik til vejledningstilbud. På KT er to studerende 
indkaldt, som imidlertid ikke har reageret. Disse to studerende falder også for kontrol af deltagelse 
i/beståelse af 1-årsprøven og står til at modtage et udmeldelsesbrev. 
 

e. AAU-valg 2023 (bilag 2e) 
 
Der er nu åbent for opstilling af kandidater til studienævnet. Studierne opfordres til at tage en snak om 
opstilling af VIP-kandidater. Ligeledes skal de studerende opfordres samt tilbydes hjælp med det praktiske. 
Action: FU tager initiativl.  
Studentersamfundet afholder et arrangement d. 31. oktober mhp at højne valgdeltagelsen blandt de 
studerende.  
Det italesættes, at det er muligt for én studerende at oprette en liste med flere studerende, hvorefter de 
opstillede skal ind og acceptere.  
Det foreslås, at de tre studiers studenterstudievejledere kommunikerer dette ud.  
Action: AB/studenterstudievejledere 

 
f. Årets underviser på SSH fakultetet  

 
Der er udsendt mail til studienævnsnæstforpersoner omkring indstilling af kandidater til titlen som årests 
underviser. Deadline er 10. november. Studienævnet opfordrer til at der findes kandidater. Action: AB 
 
 
Ad 3 Nyt fra Instituttet, fagudvalg* og studiesekretariaterne (bilag 3: Referater fra FU-

møder) 
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Instituttet:  
 
  Den økonomiske situation – potentielle besparelser i F24 v. TN: 
  
Vi kender ikke alle udgifter/indtægter eller resultatmål for 2024. TN har bedt studienævnsforpersonerne om 
at gøre sig overvejelser - hvis vi skal lave uddannelser med færre ressourcer og dette har været diskuteret 
med fagkoordinatorerne. Som det er nu kører vi med forårets budget, der tager udgangspunkt i sidste forår.  
 
  Dele-STÅ aftaler på KunST v./TN  
 
Instituttet er i gang med at lave aftaler på tværs af institutterne. Dette er en ny model i stedet for rekvirering. 
Der sker en fordeling af STÅ, hvor der bl.a. tages hensyn til hvem der står for lokaler og studienævn m.v. Der 
skelnes mellem kurser og projekter. 
 
  Engelsksprogede uddannelser 
 
Der er igen fokus på engelsksprogede uddannelser. KT ønsker at skifte tilbage til engelsk og TN oplyser, at 
dette er nævnt for prodekanen og lover også at gøre det ved kommende givne lejligheder. 
 
Fagudvalg:  
 
Musik:  
 
Musik har haft et lavt optag, hvilket har medført diskussion af markedsføringstiltag. Der er planlagt  
praktikforløb med gymnasier, som kommer til os. Desuden er der blevet arbejdet med 
studieordningsændringer. Forbrug af D-VIP er blevet diskuteret og hvordan vi kan tilrettelægge 
undervisningen en lille smule anderledes.  
 
MT:  
 
Der er blevet behandlet semesterevalueringer. Desuden har der været drøftelser om generativ AI. Næste 
FU-møde er i november. 
 
KT: 
 
Der er behandlet semesterevalueringer og mandskabsplanen er kommet på plads. Pt. er der gang i 
planlægningen af udstillingen. KT har haft et lavt optag i år. Der er netop afholdt aftagerpanelmøde med 
gode diskussioner om rekruttering og div. strategier. Det praktiske overfor det akademiske blev også 
diskuteret pba de studerendes evaluering.   
 
Studiesekretariaterne: 
 
Elev (Laura) er blevet tilknyttet KunST. I den forbindelse er både Laura og Elsebeth flyttet over i MH grundet 
elevtilknytning og tættere samarbejde med KunST. Dette er et ”eksperiment” som foregår dette semester. 
Helt generelt er det en udfordring at studienævnet er på to adresser. EB og Laura sidder i RDB hver fredag 
og til møder/aftaler. Næsten al kontakt foregår dog via mail/telefon. 
 
LMBJ udtrykker sin utilfredshed med at hensynet til uddannelse af en elev går forud for studiets hensyn. 
Det aftales, at der skal evalueres på eksperimentet efter afslutning af perioden. 
Action: FU/områdeleder 
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Musik:  
 
Der er gang i eksamensplanlægningen. Der har været en del sagsbehandling og snart startes 
skemaplanlægningen op. Desuden er de nye opgaver med udbud og blanketter forestående. CRC er 
referent for det nye lokale SAU i MH. 
 
 
MT:  
 
Der er gang i timerekvirering og snart skal der laves skema. Laura har været i gang med at lave 
eksamensplaner.   
 
KT: 
 
Studieordningsændringer og semesterevalueringer er de nærmeste forestående opgaver. 
 
 
Ad 4 Nyt fra studenterrepræsentanter og studenterstudievejledere: 
 
Det bemærkes at der generelt har været faldende deltagelse af studenterrepræsentanter – både i FU- og 
SN-møder.  
Det aftales, at i tilfælde af afbud – kontaktes de studerende mhp at de kan indsende skriftlige punkter. 
Action: EB 
Det aftales at spørgsmålet om deltagelse (samt afbud/tilmelding) tages op i de respektive FU.  
Action: Fagkoordinatorer 
 
Musik: 
 
Der afholdes Nordjysk Melodi Grandprix i Studenterhuset d. 31.10.23. 
 
MT: 
 
Ingen repræsentanter til stede. 
 
KT: 
 
Ingen repræsentanter til stede. 
 
 
 
Ad 5 Evaluering F23: Semester-/Studiemiljøevaluering – Evaluering af 

uddannelsesforløb: 
 

a. Musik (bilag 5a) 
 
Semesterevaluering: Få besvarelser. Vi studerer de kvalitative kommentarer – hele tiden med blik for om de 
kan tages til indtægt generelt eller om de er en enkelt studerendes input. Vi skal have fokus på 
informationsniveauet ift. overgangen mellem BA og KA. Der har været problemer med en enkelt underviser 
(manglende struktur i undervisningen / manglende koordinering af planlægning af undervisning) FU har taget 
konsekvensen og der sættes ny underviser på.   
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Uddannelsesforløb: Positivt at 67% er interesseret i at tage en KA. I øvrigt intet særskilt at bemærke. 
Studiemiljø: En enkel episode med krænkende adfærd, hvilket selvfølgelig er et  opmærksomhedspunkt. 
Dårlig ventilation - dette meldes til CAS. Action: EB 

 
b. Musikterapi (bilag 5b) 

 

Semesterevaluering: Generelt flotte tilbagemeldinger. En modulbeskrivelse til specialevejledning skal 
ændres. Fokus på PBL portefølje og at underviserne husker at bruge ordet. FU overvejer, om der skal laves 
brush-up i studieteknik og portefølje.  
Uddannelsesforløb: Flot evaluering. Intet særskilt at bemærke.   
Studiemiljø: Indeklima: CAS er i gang med at lave målinger og test ang. CO2 niveau og varme. Der er for 
varmt i lokalerne og vi må ikke åbne vinduer. Der er ingen køling. Et køleanlæg kan anskaffes for kr. 75.000. 
Vi afventer målingerne og derefter kan MH kontaktes omkring fjordvandskøling og driften heraf.  
Action: JAI 
Der er ønske om koldt drikkevand. 
Indeklima og drikkevand meldes til CAS. Action: EB 

 
c. MPS (bilag 5c) 

 
Få besvarelser, men stort set tilfredshed. Der har været kritik af en D-VIP underviser, som vi går videre med 
samt  kritik af det digitale studiemiljø, som også bæres videre. Action: FU 
 

d. Kunst og Teknologi (bilag 5d) 
 

Semesterevaluering: Intet særligt at bemærke på 2. sem. På 4. sem. er der kritik af moduler og struktur. En 
underviser har været overbebyrdet med arbejde. Dette er der taget hånd om fremadrettet. På 6. sem. er  der 
kritik af entreprenørskabskurset. Kurset er generelt og ikke specifikt rettet mod vores faglighed. Vi arbejder 
på at overtage kurset – helst allerede til foråret. Der er kommet input til kurset på netop afholdte 
aftagerpanelmøde. Action: FU 
Uddannelsesevaluering: Kritik af misforhold mellem det akademiske og det praktiske. Vi skal ”tage os selv 
mere alvorligt” og stille større krav til de studerende. F.eks. skal krav om aktiv deltagelse overholdes. Dette 
er blevet diskuteret på netop afholdt lærermøde, hvor vi fandt små ting vi kan gøre i alle kurser for at 
stramme op og der blev udarbejdet et lille minikatalog. 
Studiemiljø: Der er en blandet evaluering af det sociale studiemiljø og en oplevelse af et relativt lavt 
engagement. Som ovenfor – diskuteret på lærermøde og vi strammer op. Action: Underviserne 

 
e. MAC (bilag 5e) 

 
Der er lavet en fyldig evalueringsrapport. Der har været udfordringer på kurset med at håndtere konflikter 
blandt nogle studerende. Man har været ramt af sygdom. Generelt er uddannelsen sårbar pga, at der reelt 
kun er en underviser og en assistent. Tidligere har flere undervisere fra Relate bidraget og vi skal tilbage til 
den model igen. Sektionslederen har haft gang i samtaler og processen er i gang.  
TN oplyser, at uddannelsens EU bevillingsperiode nærmer sig sin slutning og man er i gang med at lave en 
ny ansøgning om en ny bevillingsperiode fra EU's side. AAU bliver formentlig koordinator på den ansøgning. 
Der er fokus på at få flere involveret. 
 
Generelt for evalueringsdata: Det er små tal, vi arbejder med. Vi forlader os på kvalitative kommentarer, hvor 
vi mener at kan genkende problemstillinger. Dette er et vilkår og vi kan ikke handle anderledes.  
 
Evalueringsrapporter og handleplaner iht. indstilling fra FU blev godkendt af Studienævnet. 
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Ad 6 Studieordningsændringer:  
 

a. Musik (bilag 6a) 
 

Der er en del studieordningsændringer, som FU har arbejdet med og godkendt. Bla. struktur, læringsmål, 
korrekturfejl, ændring i modulnavne.  

Ekstern censur på sidefaget skulle gå op, så der er ændret på grundforløbet. Det har været tiltrængt med en 
gennemgang af studieordningerne og vi har hermed lavet tilpasninger til formelle krav, lavet en klarere 
profilering af poplyd-uddannelsen samt en justering af gymnasierettet profil på KA-uddannelsen. Der er lavet 
generelle justeringer af prøver (resulterer i lidt færre prøver) samt forsimplede prøvebeskrivelser.  

 

b. Musikterapi (bilag 6b) 
 

I fag, hvor der skal laves rapport, har vi ændret i sidetallet. Læreterapi og supervision er skrevet sammen så 
det er mere læsevenligt.  

c. Kunst og Teknologi (bilag 6c) 
 

Kurset Programmering IV, som p.t. ligger på 6. sem., flyttes til 4. sem. Denne opdatering for at ajourføre 
studieordningen til gældende praksis. Det sker pba at de studerendes evalueringer: 6. sem. er for sent ift. at 
de studerende får noget ud af det.  
 
 
Studieordningsændringerne iht. indstilling fra FU blev godkendt af Studienævnet. 

  
 
Ad 7  Eventuelt: 

  
På opfordring fra JAI blev det diskuteret om der skal laves et fælles temamøde på tværs omhandlende AI. 
 
Iht de officielle retningslinjer må man ikke bruge AI hvis ikke det er nævnt i modulbeskrivelsen.  
 
MT har f.eks. ændret et kursus for at undgå brug af chatGPT.  
 

• Betyder det noget for vores måde at holde eksamen på?  
• Betyder det noget for vores faglige indhold? 

 
Det skal være et naturligt redskab, som man kan bruge konstruktivt. Man må godt blive inspireret af det. 
  
Det kalder dog også på efteruddannelse af underviserne. Hvordan kan vi bruge det i undervisningen og hvor-
dan tjekker man om det er brugt til snyd? Kompetenceudviklingen ligger ikke i studienævnet, men i AAU-regi. 
 
Vi skal have udarbejdet standardformuleringer, som kan indsættes i modulbeskrivelser og underviserne skal 
informeres.  
 
SNF afslutter med at konstatere at vi alle kan overveje til næste SN om vi skal lave en temadag.  
 
Næste møde:  
13.12.23  
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